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   Tegenbegroting op onderdelen begroting 2019 
 
 
 
Incidentele middelen 
 
 
Besparingen                                                                                                                 Bedragen x1000 
I1 Lager budget Omgevingsvisie 105 
I2 Strakkere prioritering 

verkenning 
Spoorzone/Hanzeland 

200 

I3 Evenementen en festivals 
structureel financieren 

100 

 ruimtescheppend 405 
 
 
 
Bestedingen                                                                                                                  Bedragen x1000 
I4 Aanplanten extra bomen pm. 
I5 Kindgelden gebruiken voor 

armoedebestrijding 
300 

 ruimtevragend 300 
 Toe te voegen aan algemene 

middelen 
105 

 
 
 
Structurele middelen 

 
           Bedragen x1000 

S1 Inflatiecorrectie OZB niet-
woningen  

200 

S2 Verhoging OZB van 0,1311% 
naar 0,1636% 

4.100 

S3 Maximeren externe inhuur  3.200 
 ruimtescheppend 7.500 

 
 
 
 
 



 
0 

 
Bestedingen                        Bedragen x1000 
S4 Verlagen afvalstoffenheffing 30 

procent 
4.300 

S5 Structurele financiering 
participatiefonds 

250 

S6 Verhogen budget festivals en 
evenementen 

100 

S7 2 fte extra opbouwwerkers 170 
S9 Schuldhulpverlening 200 
 ruimtevragend 5.020 
 Toe te voegen aan algemene 

middelen 
2.480 

 
 
Socialistische Partij 
Brammert Geerling 
 
Toelichting 
I1: In 2018 kon dit nog met 450.000 af. Het college geeft aan dat de wens van de raad de stad te betrekken 
kostenverhogend zou zijn terwijl dit gewoon onderdeel was van de originele planning. Deze post kan daarom door 
betere planning en sturing met minder geld toe. Vanwege de overige kostenverhogingen is er wel extra geld 
gereserveerd bovenop het budget van 2018. 
I2: Door strakkere keuzes en het uitsmeren van het geraamde bedrag over 2 of meer jaren ontstaat een voordeel. 
Het vervolg en eventuele aanvullende financiering kan bij de PPN worden afgewogen. Dit betekent dat de 
gemeenteraad bij de vaststelling van de visie scherpere keuzes zal moeten maken.  
I3: Er is al enkele jaren sprake van een structurele financieringsvraag van 1 ton voor evenementen en festivals. 
Door dit structureel te financieren komt een ton van de hiervoor gereserveerde incidentele middelen vrij. De 
overige 50.000 incidenteel blijft beschikbaar voor een extra impuls voor culturele festivals.  
I4: Het aantal bomen in beheer van de gemeente is in twee jaar tijd, ondanks herplanting, met bijna duizend 
gedaald [2015: 73.365 2017: 72.370 Begroting p.355]. In 2019 wordt de Bomenverordening herzien. 
Vooruitlopend op een plan voor extra aanplanting wordt hier alvast een p.m. post voor opgenomen.  
I5: Door het tekort op extern beschermingsbewind voor een deel uit de algemene middelen te betalen kunnen de 
kindgelden gebruikt worden voor de bestrijding van (kinder) armoede.  
 
S1:  Door op de OZB-niet woningen net als de overige tarieven de normale inflatiecorrectie van 2,7 i.p.v. 1,7 
procent toe te passen worden de inkomsten met 2 ton vergroot.  
S2: De OZB is naar haar aard een progressieve belasting. In samenhang met de verlaging van de 
afvalstoffenheffing is er de mogelijkheid voor lastenverlichting voor lage en middeninkomens en gaan de meeste 
Zwolse huishoudens er financieel op vooruit. Eigenaren van dure woningen krijgen wel een lagere 
afvalstoffenheffing, maar gaan per saldo wel iets meer betalen volgens het principe ‘de sterkste schouders de 
zwaarste lasten’. In de vergelijking wordt uitgegaan van het verschil in totale gemeentelijke belastingdruk (OZB, 
afvalstoffenheffing en rioolheffing). + betekent een lastenverlichting en – een verzwaring ten opzichte van de 
plannen van het college in euro’s per jaar.  
Huurders 
Eenpersoonshuishouden Meerpersoonshuishouden 

+66,48 +83,10 

Koopwoning 
WOZ waarde 150.000 200.000 250.000 300.000 350.000 

Eenpersoonshuishouden +17,73 +1,48 – 14,77 – 31,02 – 47,27 

Meerpersoonshuishouden +34,35 +18,10 +1,85 – 14,14 – 30,65 



 
0 

S3: De gemeente besteedt op dit moment 18 procent van haar loonsom aan externe inhuur. Dat is te hoog, externe 
inhuur is alleen bedoeld voor “piek en ziek” en specialistische kennis en is vaak duurder dan personeel in vaste 
dienst. De gemeente moet aansluiten bij de landelijke “Roemernorm” van 10 procent . Hier wordt een reductie 
voorgesteld van 4 procent externe inhuur om de organisatie de gelegenheid te geven geleidelijk verandering door 
te voeren.  
S4:: Door een deel van de afvalstoffenheffing te verwerken in de OZB is er sprake van lastenverlichting voor de 
meerderheid van Zwollenaren. Zie S2. 
S5: Het in 2017 ingestelde Participatiefonds blijkt een zeer succesvolle en populaire regeling [2017: 2538 
toegekende aanvragen. Zie ook de Armoedemonitor 2018 p.30] om participatie op onder andere het gebied van 
sport en cultuur te vergroten. Er is nog geld tot halverwege 2019, maar de verwachting is dat dit niet voldoende 
zal zijn [Schriftelijke vragen najaarsmoment 2018- SP vraag 32]. 
S6: De laatste jaren werd dit steeds met incidenteel geld betaald terwijl er duidelijk sprake is van een structurele 
financieringsvraag.  
S7: Er is langere tijd behoefte aan extra opbouwwerkers in verband met de groei van de stad en om de succesvolle 
aanpak in Holtenbroek III en Breecamp Oost breder in te zetten. De 2Fte en geraamde kosten zijn gebaseerd op 
onderzoek van het college [Informatienota Beantwoording moties opbouwwerk (M-14 Perspectiefnota 2018-2021 
& M-12 Begroting 2018] 
S8: Schulden zijn een groot maatschappelijk probleem. De aanpak van schulden kampt nu geregeld met tekorten 
en er is extra inzet nodig. 
 

https://ibabsonline.eu/Agenda.aspx?site=Zwolle&agendaid=449035d7-e9ed-4aa5-8200-cd0debc0f366&FoundIDs=
https://ibabsonline.eu/Agenda.aspx?site=Zwolle&agendaid=449035d7-e9ed-4aa5-8200-cd0debc0f366&FoundIDs=


 
A-1 

 
 

                          
 
Amendement    
 
Betreft: Een permanent participatiefonds voor volwassen.          
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.    
Aan de orde: Begroting 2019.   
 
 
Overwegende dat: 
 Het Nibud in zijn Minima Effectrapportage Gemeente Zwolle 2015 heeft geadviseerd een 

tegemoetkoming voor volwassenen t.b.v. maatschappelijke participatie te verstrekken. 
 De raad in 2017 daartoe een participatiefonds heeft ingesteld dat beschikbaar is tot 1 juli 2019. 
 Uit de armoedemonitor blijkt dat uit dit fonds in 2017 al 2.538 aanvragen zijn toegekend. 
 Vrijdag 2 november 2018 de halfjaarlijkse bijeenkomst van Zwolle Armoedevrij plaats heeft 

gevonden (waar zowel ervaringsdeskundigen, vrijwilligers als professionals aanwezig zijn). 
 Daar ook werd aangegeven dat het fonds haar inhoudelijke doel bereikt. 
 Daar aan wethouder Sloots is aangegeven dat het participatiefonds zou moeten blijven.     

 
Van mening dat: 
 Het participatiefonds daadwerkelijk bijdraagt aan maatschappelijke participatie van volwassenen.  
 Het fonds als zeer waardevol wordt ervaren door de gebruikers, vrijwilligers en professionals.  
 Het daarmee duidelijk in een behoefte voorziet.  
 Daarom de tijdelijke regeling omgezet moet worden naar een structurele regeling.  

 
De Zwolse raad spreekt uit:   
 Het tijdelijke participatiefonds om te zetten naar een permanent fonds. 
 Hiervoor € 250.000,00 per jaar beschikbaar te stellen ten laste van de algemene middelen. 

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
 



 
A-2 

 
 

                          
 
Amendement    
 
 
Betreft: Extra inzet tegen schulden.            
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.    
Aan de orde: Begroting 2019.   
 
 
Overwegende dat: 
 Er € 700.000,00 tekort is door en op extern beschermingsbewind. 
 Schulden niet alleen een financiële kostenpost vormt voor betrokkene en de maatschappij, maar ook 

maatschappelijk tot veel leed leiden.  
 

Van mening dat: 
 Een kwalitatief betere en snellere hulpverlening, van preventie tot nazorg, erger kan voorkomen en 

indirect ook de oplopende kosten van bewindvoering kan beteugelen.  
 De extra investering in schuldhulpverlening zich niet alleen financieel vertaalt, maar ook sociaal en 

maatschappelijk. 
 Dit op korte en langere termijn op tal van terreinen, waaronder verminderde zorgvraag en 

verbeterde participatiemogelijkheden, tot positieve resultaten zal leiden. 
 Hier uiteraard de betrokkene zelf, maar ook de gemeente, werkgevers, energiemaatschappijen, 

gezinsleden, zorgverzekeraars, verenigingen, bedrijven enzovoorts baat bij hebben.  
 Extra inzet op schuldhulpverlening en voorkomen van schulden daarom gewenst is.  

  
De Zwolse raad spreekt uit:   
 Dat extra inzet op schuldhulpverlening nodig is, waaronder extra schuldhulpverleners.  
 Hiervoor € 200.000,00 per jaar beschikbaar te stellen ten laste van de algemene middelen.    

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
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Amendement    
 
Betreft: Tekort op extern bewind niet ten koste van de minimahuishoudens.            
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.    
Aan de orde: Begroting 2019.   
 
Overwegende dat: 
 Er € 700.000,00 tekort is door en op extern beschermingsbewind. 
 Hiervoor binnen programma 4 (Inkomen) dekking is gevonden voor € 500.000,00. 

Waarvan € 200.000,00 door een overschot elders binnen de bijzondere bijstand en € 300.000,00 
door een overschot op de gelden van kinderparticipatie.  

 Het aantal minimahuishoudens in Zwolle is gestegen (armoedemonitor 2018). 
 Het aantal kinderen in armoede gelijk is gebleven (* zie bladzijde 212 van de Begroting 219).      

 
Van mening dat: 
 Geld beter ten goede kan komen aan onze inwoners dan aan commerciële bewindvoerders, maar het 

te rechtvaardigen is dat tekorten binnen de bijzondere bijstand daar worden opgelost.  
 Het minder vanzelfsprekend is dat ook de gelden van kinderparticipatie naar uitgaven voor 

commerciële bewindvoerders gaat.  
 In het verleden door diverse partijen diverse mogelijkheden zijn geopperd om het armoedebeleid te 

versterken (computerregeling voor kinderen, ophoging armoedegrens enzovoorts).  
 De minimahuishoudens niet de schuld zijn van het systeem van en het gegeven dat de kosten voor 

extern beschermingsbewind uit de klauwen lopen.  
 Dit daarom niet ten koste mag gaan van de inwoners die onze hulp het hardst nodig hebben. 
 Deze € 300.000,00 bestemd moet blijven voor versterking van ons armoedebeleid. 
 Daarbij de sterke voorkeur uitgaat naar kinderregelingen maar in ieder geval tegoed moet komen 

aan de minimahuishoudens (in welke vorm of uitvoeringswijze dan ook, structureel of incidenteel).   
 

De Zwolse raad spreekt uit:   
 De genoemde € 300.000,00 niet te onttrekken uit het geld voor kinderparticipatie. 
 Dit geld in overleg met de raad te besteden aan (kinderen in) minimahuishoudens in onze stad. 
 Het aanvullend tekort van € 300.000,00 op beschermingsbewind incidenteel te financieren ten laste 

van de algemene middelen.  
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
Bert Sluijer        
 
 
(*) Citaat bladzijde 212 begroting 2019: 
Het aantal kinderen in minimahuishoudens is gelijk aan vorig jaar (de verschillende aantallen (vorig jaar 2.600 en nu 2.100) komen voort uit nieuwe 
rekenwijzes van het CBS). Met de nieuwe rekenwijze komt het aantal van vorig jaar uit op 2.100). 



 
M-1 

 
 
MOTIE 
 
Verschuiven gebruikersdeel OZB niet-woningen naar eigenaarsdeel. 
 
De raad van de gemeente Zwolle Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018; 
 
Overwegende dat: 

• Het college in 2016 in haar nota ‘Informatienota beantwoording motie SP verschuiving OZB 
niet-woningen’ stelt dat een verschuiving van de OZB voor niet-woningen van het 
gebruikersdeel naar uitsluitend het eigenaarsdeel verschillende positieve effecten met zich 
meebrengt; 

• Dat tot deze effecten behoren een vermindering van de administratieve lasten; 
• Dat tot deze effecten behoren een verlaging van de belastingdruk (destijds berekend op 7 

procent) voor de categorie niet-woningen hetzelfde persoon of bedrijf zowel gebruiker als 
eigenaar is (meestal kleinere zelfstandige ondernemers); 

• Dat tot deze effecten behoren een (mogelijk) positief effect op de leegstand in de stad, 
omdat het onaantrekkelijker wordt een pand leeg te laten staan; 

• Als het belangrijkste negatieve effect wordt genoemd de verhoogde lasten voor de eigenaren 
, die gezien langlopende huurcontracten deze extra kosten niet gemakkelijk kunnen 
compenseren in de huurprijs. 

 
Van mening dat: 

• De leegstand van panden in de stad een probleem is dat met alle mogelijke middelen moet 
worden aangepakt; 

• De onredelijkheid van plotseling stijgende lasten voor pandeigenaren kan worden 
ondervangen door een dergelijke regeling geleidelijk in te voeren; 

 
De raad verzoekt het college: Om bij de begroting 2020 met een voorstel te komen voor het 
geleidelijk afschaffen -gedurende een overgangsperiode van 10 jaar- van het gebruikersdeel van de 
OZB voor niet-woningen en daarbij het eigenaarsdeel zodanig te verhogen dat de gemeentelijke 
inkomsten uit de OZB niet-woningen nagenoeg gelijk blijft. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Minder externe inhuur, Zwolle kan het zelf!           
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.    
Aan de orde: Begroting 2019.     
 
 
 
Overwegende dat: 
 Voor het Rijk al jaren de Roemernorm geldt. 
 Daardoor niet meer dan 10% van de personeelskosten mag worden uitgegeven aan externe inhuur.   
 Bij de gemeente Zwolle in 2016 en 2017 de externe inhuur + totale kosten van inhuur externen 18% 

van de totale loonsom heeft bedragen.   
  

Van mening dat: 
 De praktijk bij het Rijk heeft uitgewezen dat de Roemernorm ‘disciplinerend’ heeft gewerkt en het 

aannemen en opleiden van eigen en vast personeel heeft bevorderd. 
 Externe inhuur feitelijk is bedoeld voor ‘piek en ziek’. 
 Externe inhuur een behoorlijke financiële impact heeft.  
 Eigen en vast personeel bijdraagt aan een bestendig beleid, loyaliteit en continuïteit. 
 Eigen en vast personeel bijdraagt aan kennisopbouw, betrokkenheid en duurzame relaties. 
 Een vast contract medewerkers meer rust, vertrouwen en zekerheid geeft.   
 Vaste medewerkers heel flexibel zijn.  
 Zwolle goede eigen medewerkers heeft. 
 Daarom de Roemernorm ook in Zwolle moet worden gehanteerd.   

 
De Zwolse raad spreekt uit: 
 Dat de gemeente Zwolle streeft naar maximaal 10% externe inhuur. 
 Dat de gemeente dit percentage van 18% verantwoord maar zo spoedig mogelijk afbouwt richting 

deze 10% of lager. 
 De raad over de vorderingen daarvan in de reguliere beleidscyclus wordt geïnformeerd.  
 
   
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Namens de fractie van de SP,       
Brammert Geerling                       



Gewijzigd M-3 

 

Motie: Mogelijkheden in Europa 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, 

 

Constaterende dat: 

1 – De ambities van Zwolle (projecten als Spoorzone, Binnenstad, meekoppelkansen in hoogwater 
bescherming programma (HWBP) en her- en omscholingsmogelijkheden) verder gaan dan het lange 
termijn financiële perspectief kan dragen. 

2 – De regio Zwolle recentelijk samen met de provincie Overijssel een voorstel voor RegioDeal heeft 
ingediend bij de Minister, waarbij niet gemikt wordt op het binnenhalen van Europese middelen.  

3 – De incidentele opbrengsten binnen de gemeentebegroting over 5 tot 10 jaar af zullen nemen 
(door meer inbreiding en minder uitbreiding)  

4 – Binnen de Europese Unie diverse middelen en mogelijkheden bestaan waarop andere regio’s en 
gemeenten met succes aanspraak maken. 

 

Van mening zijnde dat: 

Zwolle op dit moment weinig gebruik maakt van geld van de Europese Unie en daarmee 
waarschijnlijk kansen laat liggen. In de begroting is een focus op geld van Overijssel en van het Rijk, 
een doortastende aanpak om geld van de Europese Unie te realiseren bestaat niet.  

 

Verzoekt het college: 

Samen met de provincie Overijssel een plan te ontwikkelen waarmee op basis van gezamenlijke 
ambities de banden met de Europese Unie aangehaald worden  met als doel financiële middelen 
naar Zwolle te trekken en dit plan vooruitlopend op de perspectiefnota in 2019 aan de raad te doen 
toekomen 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Jan Nabers  Jan Slijkhuis 

CDA  PvdA 



M-4 

 

 

Motie Straatnaamgeving 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
 
Constaterend dat: 

• in een uitbreidingsgemeente als Zwolle regelmatig nieuwe straatnamen of 
namen voor bouwwerken zoals bijvoorbeeld bruggen worden toegekend of 
worden aangepast 

• De commissie straatnaamgeving Het College adviseert op basis van 
(historische) deskundigheid, helderheid en eenduidigheid, maar zonder 
mogelijkheid voor inwoners om gevraagd suggesties te doen.  

 
Overwegende dat: 

• Inwoners invloed moeten kunnen hebben om de omgeving en de stad waar ze 
in wonen 

• Er verschillende manieren zijn om suggesties mee te nemen in een 
zorgvuldige procedure voor toewijzing of wijziging van de naamgeving,   

 
Verzoekt het college: 
Voor de zomer van 2019 met een voorstel te komen voor een procedure waardoor 
inwoners naamsuggesties kunnen doen voor besluitvorming over nieuwe of 
aangepaste namen. 
 
 
 
Jan Brink 
D66 
 
 



M-5  

 
 

 
 

Herman Brood in het stratenboek 
 
 
De Gemeenteraad van Zwolle gehoord de beraadslaging over de Begroting 2019, 
 
Constaterende dat: 
 
• De zanger, kunstschilder, pianist, acteur en auteur Herman Brood onlosmakelijk is 

verbonden met onze stad Zwolle; 
• Aan de Blijmarkt op 4 nov. ’18 een museum is geopend ter verering van deze 

Zwollenaar. 
 
Van mening dat: 
 
• De Zwolse Herman Brood terecht grote bewondering geniet onder fans in Zwolle, 

nationaal en internationaal; 
• De gemeente haar trots op deze bekende Zwollenaar actief moet uitdragen.  
 
Verzoekt het College: 
 
• Er zorg voor te dragen dat ergens in Zwolle, een van de bestaande of nog te bouwen 

straten vernoemd wordt naar Herman Brood.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Thom van Campen Sylvana Rikkert Silvia Bruggenkamp  Jan Nabers 
 
 
 
 
VVD   GroenLinks  Swollwacht   CDA 



Gewijzigd M-6 

    
 
 
Motie: “75 jaar vrijheid Zwolle”  
 
  
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
Overwegende dat: 

- Vrijheid een groot goed is waar we zuinig op moeten zijn; 
- Er in het kader van 75 jaar vrijheid, als aanvulling op bestaande herdenkingen en vieringen, 

in 2020 extra aandacht gegeven dient te worden aan het besef van vrijheid; 
- Het Nationaal Comité 4 en 5 mei en de Stichting Coördinatie 75 jaar vrijheid daarvoor de 

samenwerking zoekt met provincies, gemeenten en organisatoren; 
- De Provincie een coördinator heeft aangesteld om een lustrumprogramma “75 jaar vrijheid 

in Overijssel” en een meerjarenprogramma op te stellen;  
- De provincie samen met het Nationaal Fonds voor Vrede, Vrijheid en Veteranenzorg 3 

miljoen euro beschikbaar stelt om hiervoor plannen te realiseren. 
   
Van mening dat: 

- De gemeente Zwolle als provinciehoofdstad een belangrijk aandeel dient te hebben in de 
viering van 75 jaar vrijheid in Overijssel; 

- Er voor Zwolle specifiek aandacht moet zijn voor de bevrijding van Zwolle op 14 april 1945 
- Vanaf 14 april t/m 5 mei 2020 diverse lokale gebeurtenissen tijdens de oorlogsjaren op een 

unieke wijze uitgelicht moeten worden; 
- De viering van vrijheid ruim van tevoren aangelopen moet worden waarbij de centrale 

activerende en coördinerende rol goed en tijdig ingevuld dient te worden. 
 

Verzoekt het college: 
- Voor de Perspectiefnota een voorstel aan de raad te doen toekomen voor de viering van 

75 jaar bevrijding, dat is opgesteld in samenspraak met betrokken organisaties (zoals de 
veteranenstichting, onderwijs, ouderenorganisaties, Historisch Centrum Overijssel, Zwolle 
anders, etc.), met daarin specifieke aandacht voor de periode 14 april (bevrijding Zwolle) 
t/m 5 mei waarbij dit is afgestemd met de Provincie Overijssel mbt beschikbare budgetten 
en programmering in Overijssel. 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
  
CDA     ChristenUnie   VVD 
 
 
 
 
Arjan Spaans   Reinier Mulder  Johran Willegers 
 
 



Gewijzigd M-6 

Motie: “75 jaar vrijheid Zwolle” 
 
Bijlage bevrijding Zwolle 
 
 

 
 



M-7 

       

 

Motie Conferentie regionale democratie 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
 
Overwegend dat: 

• Er op regionaal niveau verschillende samenwerkingsverbanden bestaan en 
ontstaan. 

• Beleid en begrotingen op regionaal niveau steeds grotere invloed hebben op 
de gemeentebegroting. 

• De informatievoorziening over de regionale samenwerkingsverbanden richting 
de gemeenteraden vaak verschilt per gemeente. 

 
Van mening dat: 

• Het belangrijk is dat raadsleden in staat worden gesteld om actief deel te 
nemen aan regionale besluitvormingsprocessen en vooraf tijdig invloed uit 
kunnen oefenen op regionaal beleid. 

• De besluiten die in de regio genomen worden door deze samenwerkingen 
democratisch gelegitimeerd zouden moeten zijn. 

 
Constaterende dat: 

• Het niet altijd duidelijk is voor raadsleden wanneer en hoe zij invloed hebben 
op regionaal beleid. 

• Raadsleden van verschillende gemeenten nog niet met elkaar hebben 
gesproken over hoe je regionale democratie goed zou kunnen organiseren. 

 
Vraagt de raad: 
 

• In samenspraak met de griffie contact op te nemen met de deelnemers 
in gemeenschappelijke regelingen (gemeenteraden) en 
samenwerkingsverbanden in Overijssel en 

• In 2019 een regionale conferentie te organiseren met als thema 
regionale democratie en als doel ontwikkeling van en besluitvorming 
over de gewenste processen die tot een sterke regionale democratie 
leiden en tot democratisch gelegitimeerde besluitvormingsprocessen.  

 
 
Sonja Paauw  Jan Nabers 
D66   CDA 
 
 



M-8 

 

 

 

Motie Zwolse Raad voor kinderen 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
Overwegende dat: 

• Kinderen heel goed kunnen meedenken over verschillende onderwerpen, met 
name de onderwerpen die ook over hen gaan en vaak met originele 
oplossingen komen. 

• De gemeenteraad en het college door de plannen en activiteiten van de 
kinderraad en/of jongerenraad en de kinderburgemeester c.q. 
jeugdburgemeester meer kunnen leren over hoe kinderen de stad zien en wat 
zij belangrijk vinden. 

• Veel gemeenten in Nederland al een kinderraad en kinderburgemeester 
hebben. 

 
Van mening dat: 

• We de betrokkenheid van een diverse groep kinderen, bij de lokale 
democratie willen stimuleren; 

• Het nooit te vroeg is te beginnen met de jeugd in aanraking te laten komen 
met de democratische beginselen van ons land en het lokaal bestuur in het 
bijzonder;  

 
Vraagt het college: 

• In 2019 te inventariseren bij alle basisscholen of er belangstelling bestaat voor 
het installeren van een Kinderraad en een Kinderburgemeester;  

• Op basis daarvan een plan voor te leggen voor de realisatie van een Zwolse 
Kinderraad en Kinderburgemeester. 
 

  
Sonja Paauw 
D66 
 
 



M-9 

       

 

Motie Op weg naar ontschotting passend onderwijs en jeugdzorg 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
 
Constaterende dat: 

• Er flinke stappen voorwaarts gemaakt worden door de gemeente en het 
onderwijs als het gaat om de verwezenlijking van de ambitie elk kind goed 
onderwijs te geven, 

• Een aantal kinderen, ook na de invoering van passend onderwijs, nog tussen 
wal en schip raken en thuiszitten, een vrijstelling hebben of suboptimaal 
onderwijs krijgen. 

• De financiële schotten tussen jeugdzorg en (passend) onderwijs belemmerend 
werken om hier vooruitgang te boeken.. 

 
Van mening dat: 

• Alle kinderen goed (passend) onderwijs zouden moeten krijgen, elk kind dat 
geen onderwijs krijgt er een te veel is, 

• Het systeem dit niet in de weg mag zitten. 
 
 
Vraagt het college: 

• Stappen te nemen om te komen tot ontschotting van de inzet van middelen  
voor passend onderwijs en jeugdzorg  / langdurige zorg voor kinderen. 

• om daarmee, samen met het onderwijs, collectieve (maatwerk)voorzieningen 
te ontwikkelen en de mogelijkheid die de jeugdwet hiervoor geeft te benutten. 

• De raad voor de zomer van 2019 te informeren over de ideeën die het college 
hiervoor heeft en de stappen die daarvoor genomen moeten worden. 

 
 
Sonja Paauw  Jacob Raap 
D66   ChristenUnie 
Jacob Raap 
ChristenUnie 
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Motie Schuldenmonitor 

  
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, gelezen hebbende 
de beslisnota Begroting 2019: 
  
Constaterende dat: 

• de gevolgen van langdurig in de schulden zitten enorm zijn. 
• Schulden zorgen voor stress en andere (gezondheids)problemen.  
• Schulden een belemmering kunnen zijn voor het vinden of behouden van werk 

(relatie met HCA).  
• Schulden ook economisch gezien een probleem vormen (kosten schuldhulp en 

bewindvoering). 
• het college in de begroting aangeeft bezig te zijn om armoede- en 

schuldenregelingen efficiënter en eenvoudiger te maken (p.192, 4.1.) 

Van mening dat: 
 

• Zwolle al veel goede dingen doet als het gaat om schuldhulp en het voorkomen van 
schulden. 

• er niettemin nog verbeterslagen te maken zijn; 
• die verbeterslagen leiden tot het eerder ‘schuldvrij’ maken van mensen; 
• Mensen die schuldvrij zijn minder gebruik maken van zorg en ondersteuning en dat 

een besparing oplevert mbt de gemeentelijke zorguitgaven; 
• mensen die schuldvrij zijn eerder en meer kunnen participeren in de Zwolse 

samenleving; 
• Het echter niet altijd duidelijk is welke vormen van schuldhulp effectief zijn en welke 

minder effectief zijn als het gaat om her verkleinen van schulden en het vergroten van 
de maatschappelijke participatie; 

• Gemeenten vanuit Wet op de Gemeentelijke Schuldhulpverlening (Wgs) wel 
eindverantwoordelijk zijn voor de doeltreffendheid en effecten van 
beleidsinstrumenten die worden ingezet in het kader van de Wgs; 

Verzoekt het college: 
• bij de uitwerking van het efficiënter en eenvoudiger maken van armoede- en 

schuldenregelingen tevens een schuldenmonitor in te richten, waarmee kan worden 
vastgesteld welke (mix van) beleidsinstrumenten leidt tot het oplossen van schulden 
en tot meer participatie in de samenleving; 

• over de voortgang van de schuldenmonitor bij de PPN-behandeling in 2019 terug te 
rapporteren aan de raad. 

  En gaat over tot de orde van dag, 
  
PvdA Y. Ben Ali   SP Bert Sluijer 
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MOTIE    
 
Betreft: Verbeter de uitvoering van de armoede motie.            
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.   
Aan de orde: Begroting 2019 (Beantwoording motie 584, punt 14.b)      
 
Overwegende dat: 
 De raad op 10 november 2017 met algemene stemmen motie ‘Voorkom gezondheidsklachten bij 

kinderen ten gevolge van armoede’ heeft aangenomen. 
 Het college deze motie als afgehandeld beschrijft in de informatienota van 19 september 2018.  
 In 2016 de GGD nog 145 aanvragen heeft toegekend voor armoede gerelateerde 

gezondheidsproblemen bij kinderen tot 12 jaar. 
 In 2017 een aantal van 180 kinderen werd bereikt met een voorziening.  
 Bij al deze kinderen sprake is van een noodsituatie waarbij hun welbevinden en/of de gezondheid in 

het gedrang is.  
 Het overleg tussen college en GGD heeft opgeleverd dat de leeftijdsgrens van 12 naar 18 jaar wordt 

opgetrokken.  
   

Van mening dat: 
 De ophoging van de leeftijdsgrens een aanmerkelijke verbetering is voor het vinden van armoede 

gerelateerde gezondheidsklachten bij kinderen.  
 Het ophogen van de leeftijdsgrens echter niet de achterliggende oorzaak van de (huidige) 180 

noodgevallen onderzoekt en/of niet leert of en hoe die door een eventuele aanpassing elders in het 
beleid mogelijk te voorkomen zijn. 

 Dit laatste nou juist de omschreven doelstelling van de raad was.   
 Het aantal van 180 opnieuw aantoont dat er eigenlijk niet van noodgevallen gesproken kan worden, 

maar dat het meer en meer gaat om reguliere uitingsvormen van armoede in onze stad. 
 Het gaat om kinderen die er niets aan kunnen doen dat zij in armoede op moeten groeien.   
 De motie daarom opnieuw opgepakt dient te worden.  
 
De Zwolse raad roept het college op:  
 De motie niet als afgedaan te beschouwen.  
 Alsnog in overleg met de GGD te analyseren op welke wijze een aanpassing in het Zwolse 

armoedebeleid zoveel mogelijk kan voorkomen dát kinderen met deze problematiek worden 
geconfronteerd (en dus voorkomen wordt dat de GGD een voorziening moet toekennen).  

 De globale kosten daarvan in kaart te brengen. 
 De uitkomsten voor de komende perspectiefnota aan de raad beschikbaar te stellen.  
 
 
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Namens de fractie van de SP;   
Bert Sluijer    
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MOTIE    
 
Betreft: Begin met bewind in eigen beheer.               
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.   
Aan de orde: Begroting 2019.  
 
 
Overwegende dat: 
 Ondanks het feit dat de kwaliteit van externe bewindvoering menigmaal te wensen overlaat, justitie 

op dit moment geen mogelijkheid heeft om naar gemeentelijk beschermingsbewind te verwijzen. 
 Zwolle daarnaast geconfronteerd wordt met hoge kosten voor extern bewind. 
 De Zwolse Rekenkamercommissie in 2016 al heeft aanbevolen de mogelijkheid te onderzoeken 

bewindvoering in eigen hand te nemen (*).  
 In het Beleidsplan Schulddienstverlening 2017-2021 (mei 2017) een investering van 4 fte in 

herintroductie van gemeentelijke bewindvoering / budgetbeheer is aangekondigd. 
 Van die 4 fte er één bestemd was voor gemeentelijke bewindvoering.  
 Uit de beantwoording van de SP begrotingsvragen blijkt dat de gemeentelijke bewindvoerder tot op 

heden niet is aangesteld.  
 

Van mening dat: 
 De kosten van externe bewindvoering op dit moment vrijwel niet te beïnvloeden zijn. 
 Ook de kwaliteit van externe bewindvoering niet gewaarborgd kan worden.  
 Slechte (externe) bewindvoering nadelig is voor alle betrokkenen.  
 De toename van kosten van extern beschermingsbewind een zorgelijke ontwikkeling is.  
 Sturing op kwaliteit, kosten en meer directe grip op de situatie gewenst is.   
 De gemeentelijke bewindvoerder daaraan kan bijdragen.      
 
De Zwolse raad draagt het college op:  
 De reeds geplande 1 fte gemeentelijke bewindvoerder thans zo spoedig mogelijk aan te stellen. 
 Justitie en overige betrokkenen daarover te informeren.  

 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;         
Bert Sluijer       
 
 
 
*     Rapport Evaluatie Schulddienstverlening Gemeente Zwolle, september 2016. 
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Mobility Mentoring 
 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Begroting 2019, 
 
 
overwegende dat: 
- ongeveer een vijfde van alle Nederlanders in risicovolle of problematische schulden zit, 
- mensen met schulden of armoede veel stress hebben, 
- uit de wetenschap blijkt dat stress een negatief effect heeft op de werking van hersenen, 

waardoor het vermogen om rationeel na te denken sterk vermindert en mensen minder goed 
in staat zijn om verstandige beslissingen te nemen, vast te houden aan plannen en 
verleidingen te weerstaan, 

- op basis van deze wetenschappelijke inzichten in Amerika succesvolle pilots draaien om 
begeleiding van schulden effectiever te maken, onder de noemer van mobility mentoring. 
Ook in Nederland zijn diverse gemeenten en hogescholen daar actief mee bezig; 

 
van mening dat: 
- de aanpak van mobility mentoring veel handvatten kan bieden om schuldenaanpak te 

verbeteren  en daarmee beschermingsbewind te voorkomen. Door rekening te houden met 
de effecten van armoede op de hersenwerking en daarom procedures te vereenvoudigen, te 
herinneren aan afspraken en goed gedrag positief te belonen, 

- het bieden van steun en het belonen van positief gedrag kan bijdragen aan het 
zelfvertrouwen dat nodig is om uit de schulden te komen; 

 
roept het College op: 

de werkwijze van mobility mentoring toe te passen in de dienstverlening aan mensen in 
armoede en schulden  

 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
 
ChristenUnie  GroenLinks  Swollwacht 
Wietse de Boer  Sylvana Rikkert  Silvia Bruggenkamp 
 
 
 
 
https://nos.nl/artikel/2164088-amerikaanse-armoedebestrijding-rukt-op-in-nederland.html 
 
https://www.trots-op-je-vak.nl/mobility-mentoring-helpt-klanten-in-armoede-uit-het-
drijfzand/ 

https://nos.nl/artikel/2164088-amerikaanse-armoedebestrijding-rukt-op-in-nederland.html
https://www.trots-op-je-vak.nl/mobility-mentoring-helpt-klanten-in-armoede-uit-het-drijfzand/
https://www.trots-op-je-vak.nl/mobility-mentoring-helpt-klanten-in-armoede-uit-het-drijfzand/
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Handhaving in de bijstand 

 
De gemeenteraad van Zwolle, gehoord de beraadslaging over de Begroting 2019, 
 
Constaterende dat: 
 
• In 2017 een bedrag van €1.242.946 is teruggevorderd vanwege bijstandsfraude en 

er een voorziening open staat op oninbare bijstandsvorderingen ter hoogte van  
€ 7.866.022; 

• Degene die bijstand ontvangt verplicht is om op verzoek van het college of uit eigen 
beweging informatie te vertellen die van invloed kunnen zijn op het recht op 
bijstand; 

• Het college bevoegd is onderzoek in te stellen naar de juistheid en volledigheid van 
de verstrekte gegevens en zo nodig naar andere gegevens die noodzakelijk zijn voor 
de verlening dan wel de voortzetting van bijstand. Indien het onderzoek daartoe 
aanleiding geeft kan het college besluiten tot herziening of intrekking van de 
bijstand;1 

• Het college na het besluit tot herziening of intrekking van de bijstand als gevolg van 
het verstrekken van geen of onjuiste informatie door de bijstandsgerechtigde, 
verplicht is de bijstand die ten onrechte is verstrekt, terug te vorderen;2  

• In de begroting € 483.243 wordt uitgegeven aan de sociale recherche die de taken 
voor opsporing en handhaving van bijstandsfraude gaat uitvoeren (p548 van de 
begroting). 

 
Van mening dat: 
 
• De bijstand een vangnetuitkering is, die gericht is op uitstroom naar betaald werk; 
• Deze sociale voorziening wordt opgebracht door de belasting betalende inwoners; 
• Het draagvlak onder deze sociale voorziening gebaat is bij een goede monitoring op 

de juistheid van het verstrekken van deze publieke hulpmiddelen; 
• Om ook een fraudepreventieve werking te hebben, er duidelijkheid moet zijn over 

handhaving en mogelijke consequenties bij fraude; 
• Inzage in het aantal onderzoeken naar mogelijke fraude en hoe succesvol deze 

onderzoeken zijn geweest, informatie geeft en mogelijkheden biedt in de toekomst 
tegen te gaan. 

 
Verzoekt het College: 

 
• In de beleidscyclus te rapporteren over de hoeveelheid onterechte bijstand die is 

verstrekt en hoeveel daarvan al is terugbetaald; 
• Daarnaast te rapporteren over welke handhavingsmiddelen de gemeente inzet om 

dat geld terug te krijgen en welke instrumenten en methoden worden ingezet om 
fraude op te sporen. 

                                                        
1 Artikel 17 Participatiewet jo. Artikel 18 Participatiewet jo. Artikel 54, derde lid Participatiewet. 
2 Artikel 58 Participatiewet. 
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En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Annemee van de Klundert   Silvia Bruggenkamp 
 
 
 
 
VVD      Swollwacht 
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 Naar een effectief, Zwols integratiebeleid  
 
 
De gemeenteraad van Zwolle gehoord de beraadslaging over de Begroting 2019, 
 
Constaterende dat: 
 
• Het college kiest voor een doorontwikkeling van de integratie en participatie van de 

in 2013 ingestroomde groep van 500 statushouders; 
• Daarbij wordt geanticipeerd op de plannen van het Rijk, met betrekking tot het 

verhogen van het taalniveau en verbeteren van de arbeidsparticipatie en 
arbeidsmarktpositie; 

• Gemeenten bij deze Rijksplannen de verantwoordelijkheid krijgen over activering en 
begeleiding van statushouders, zodat zij vanaf dag één werken aan inburgering; 

• Dit nieuwe integratiebeleid wordt vormgegeven binnen de kaders van de bestaande 
Participatiewet en inrichting door gemeenten van het integratiebeleid daarom 
binnen die kaders moet plaatsvinden.  

 
Van mening dat: 
 
• Of je nu 60 jaar, of 60 dagen in Zwolle woont: voor iedereen in Zwolle een passende 

baan op de Zwolse (regionale) arbeidsmarkt zou moeten zijn; 
• De wederzijdse versterking van het beheersen van de Nederlandse taal en het 

hebben van betaald werk voorwaardelijk is voor goede integratie; 
• Van de statushouder zelf maximale inzet en bereidheid tot participatie verwacht mag 

worden. 
 
Verzoekt het College: 
 
• Voor ingang van het nieuwe jaar een plan te delen met de gemeenteraad dat past 

binnen de kaders van de door het Kabinet geformuleerde ‘hoofdlijnen verander 
opgave inburgering’, waarbij kaders worden gesteld ten aanzien van: 1. eigen inzet 
bij integratie, 2. werkervaring vanaf dag één, 3. gelijke behandeling van man/vrouw 
en 4. monitoring van resultaten, 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Thom van Campen  Silvia Bruggenkamp 
 
 
 
 
VVD    Swollwacht 
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Motie Koppeling Human Capital agenda en ruimte voor de leerkracht  
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018. 
 
 
Overwegend dat: 

• Leerkrachten ruimte willen om echt te kunnen onderwijzen, 
• Lang niet alle scholen een conciërge hebben en niet alle klassen een 

klassenassistent 
• Zwolle 3.700 bijstandsgerechtigden kent, 
• Het College eerder bij de behandeling van de Onderwijsagenda voor 

baankansen van conciërges verwezen heeft naar de Human Capital Agenda  
• Zwolle binnen de Human Capital Agenda mensen de kans geeft zich te 

ontwikkelen naar een passende baan. 
 
Van mening dat: 

• Conciërges, maar ook klassenassistenten, leerkrachten kunnen ontzorgen, 
• Er heel goed een koppeling gemaakt kan worden tussen de inzet om mensen 

aan het werk te helpen en het stimuleren van scholen om conciërges of 
klassenassistenten aan te nemen. 

 
Vraagt het college: 

• Om bij de komende PPN met een voorstel te komen waarin mensen zonder 
werk aan de slag kunnen als conciërge of klassenassistent en het voor 
scholen aantrekkelijk wordt een conciërge of klassenassistent aan te nemen.  

• Met onderwijs in overleg te gaan of er misschien ook andere functies zijn die 
bijdragen aan ruimte voor de leerkracht en deze ook mee te nemen in het 
voorstel. 

 
 
Sonja Paauw  Brammert Geerling  Patty Wolthof 
D66   SP    PvdA 
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MOTIE  

Experiment maatschappelijke diensttijd  

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018  

 

Constaterende dat:  

*Het belangrijk is iedere jongere de mogelijkheid krijgt om via maatschappelijke projecten 
en activiteiten bij te dragen aan een sterke en betrokken samenleving. 

* In de begroting genoemd wordt dat het belangrijk is om maatschappelijk actief te zijn.  

* Er op dit moment al een pilot gaande is op het gebied van maatschappelijke diensttijd in 
Zwolle door Travers Welzijn. 

 

Van mening dat:  

* De maatschappelijke diensttijd een toegevoegde waarde is voor onze maatschappij als 
geheel. 

* Het van belang is dat met name jongeren de erkenning krijgen en zich bewust zijn van de 
waarde die zij toevoegen aan de maatschappij. 

* Door het experiment er nu juist ruimte ontstaat om te kijken wat er mogelijk is in Zwolle 
op het gebied van maatschappelijke diensttijd.  

 

Roept het college op: om in gesprek te gaan met Travers Welzijn over deze pilot en te 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn voor de maatschappelijke diensttijd in Zwolle en 
hoe deze onder de aandacht te brengen bij de jongeren.  

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

 

CDA  

Margriet Boersma  
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Motie: Respijthuis 

 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, 

 

Constaterende dat: 

1 - het College van B en W in de begrotingsvoorstellen 2019 geen concrete stappen heeft 
aangekondigd om te komen tot de realisering van Respijthuis binnen de gemeente Zwolle. 

2 - het  CDA, en gelukkig niet als enige partij, al eerder de totstandkoming van een Zwols Respijthuis 
heeft bepleit.   

 

Van mening zijnde dat: 

er de laatste jaren, ook in onze stad, een toenemende belangstelling is te constateren voor het 
belangrijke werk van mantelzorgers en er gelukkig ook een groeiende belangstelling is te constateren 
voor de mantelzorgers zelf. 

(de mantelzorgmonitor geeft hierover zinvolle informatie.) 

 

Verzoekt het college: 

om met concrete voorstellen te komen om de realisering van een Zwols Respijthuis binnen enkele 
jaren mogelijk te maken. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

Leo Elfers  

CDA 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Bredere bekendheid Sociaal Wijkteam.           
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.    
Aan de orde: Begroting 2019.     
 
 
 
Overwegende dat: 
 Het sociaal wijkteam sinds 2015 een cruciale rol vervult in onze stad. 
 De bekendheid van het SWT toeneemt (zie bladzijde 83 van de begroting 2019). 
 In 2018 echter nog steeds 51% van de inwoners niet van het SWT gehoord heeft, terwijl het SWT  

dé aangewezen weg is voor hulp bij vragen op sociaal vlak; van opvoeding tot inkomen, van zorg en 
schulden tot participatie. 
  

Van mening dat: 
 Het SWT een algemeen bekend en makkelijk benaderbaar hulpteam moet zijn voor onze inwoners.  
 Juist omdat in het huidige beleid preventie, vroegtijdige hulp en een integrale benadering de 

sleutelwoorden zijn in het sociale domein.  
 Het SWT een vindplaats is voor de hulpvraag van een inwoner. 
 Het SWT op haar beurt daardoor vroegtijdig eventuele andere problemen kan onderkennen bij 

diezelfde inwoner.    
 Daarom de bekendheid van het SWT en met welke hulpvraag het kan helpen, vergroot moet 

worden.  
 Daartoe een campagne gestart moet worden.  
 Deze online, maar ook via lokale kranten en bij bijvoorbeeld huisartsen, scholen en 

sportverenigingen beschikbaar moet zijn, zoals bijvoorbeeld voorlichtingsmateriaal.     
 
De Zwolse raad verzoekt het collega: 
 In 2019 een campagne te starten die de bekendheid met en het inhoudelijke werk van het Sociaal 

Wijkteam vergroot.  
 
   
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Namens de fractie van de SP,       
Bert Sluijer                        
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Zwolle,  
09 november 2018 
 
 
 

Erkenning stadsdichter 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 09-11-2018 

gehoord de beraadslaging over Begroting 2019 

 
overwegende dat 
- Zwolle sinds 2005 met onderbreking van twee jaar een stadsdichter kent; 
- er in 2019 een nieuwe stadsdichter wordt benoemd door Zwolle Zien; 
- de stadsdichter sinds 2011 geen ondersteuning meer krijgt van de gemeente 
 
van oordeel dat 
- een stadsdichter voor een stad als Zwolle van grote waarde is en daarom officieel 

erkend en voldoende geëquipeerd moet zijn om het werk goed te kunnen doen;  
- de stadsdichter een belangrijke rol heeft om de stad een poëtische spiegel voor te 

houden bij belangrijke gebeurtenissen en ontwikkelingen in Zwolle; 
- de stadsdichter een actieve bijdrage kan leveren om Zwolle (cultureel) beter op de 

kaart te zetten. 
 

roept het college op 
Om de stadsdichter te erkennen en te omarmen, bijvoorbeeld door de 
stadsdichter zo een of enkele malen per jaar een opdracht te geven en daarover 
in overleg met Zwolle Zien te treden. 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks   Namens fractie ChristenUnie 
Patrick Pelman    Reinier Mulder 
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Motie: Ladder voor een duurzame stad 

 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, 

 

Constaterende dat: 

1 – Het college in de begroting 2019 ruim aandacht geeft aan klimaatadaptatie. Dit met name gericht 
is op innovatie en vernieuwing met een landelijke uitstraling en op projecten in de bovenwijkse 
omgeving 

2 – De groei van de stad met name door inbreiding gerealiseerd gaat worden door sloop, maar ook 
door schaars groen te bebouwen.  

3 – De sociale cohesie in wijken en buurten versterkt kan worden door aanwezigheid van voldoende 
groene ontmoetingsruimte / een stad – of buurthart voor inwoners 

 

Van mening zijnde dat: 

Bij inbreiding een zorgvuldige afweging noodzakelijk is in het kader van klimaatverandering. De 
spaarzame groene ruimte kan nodig zijn ter demping van hittestress, als opvang van stevige 
stortbuien en als sociale ontmoetingsplek / stad- of buurthart voor inwoners. Bij inbreiding ontbreekt 
nu een afwegingskader om ervoor te zorgen dat er voldoende groen in een wijk aanwezig is.  

 

Verzoekt het college: 

Bij de perspectiefnota volgend voorjaar 2019 te komen met een “Ladder voor een duurzame stad” 
waardoor bij inbreiding rekening gehouden wordt met voldoende groene ruimte te benutten voor 
demping van hittestress, opvang van stevige stortbuien en als sociale ontmoetingsplek in de buurt.  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Jan Nabers  

CDA 
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Zwolle,  
9 november 2018 
 

‘Duurzaam voorbeeldhuis Zwolle’ 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018 

gehoord de beraadslaging over begroting 2019 

 
constaterende dat 
- De energietransitie een grote strategische opgave is voor Zwolle; 
- Deze alleen kan slagen als er een brede beweging op gang komt in de stad van 

inwoners, instellingen en bedrijven die verleid worden over te stappen op schone 
energie; 

- Het voor veel inwoners nog steeds niet duidelijk is wat zij in hun eigen huis en 
omgeving kunnen doen om (stapsgewijs) te verduurzamen door isolatie en schone 
opwek;  

 
overwegende dat 
- Het helpt om op een fysieke locatie zelf te kunnen zien, horen en ervaren hoe het is 

om in een duurzaam huis te wonen en wat daarvoor nodig is1; 
- Deze plek zich naast een locatie voor informatievoorziening, ook leent om een werk- 

en ontmoetingsplek te zijn voor duurzame ondernemers en partijen en voor 
duurzame evenementen, een showroom voor duurzame bouwers en installateurs, een 
testomgeving voor nieuwe technieken en een leeromgeving voor studenten; 

- Een duurzaam voorbeeldhuis daarmee een katalysator van ontwikkeling in de Zwolse 
energietransitie kan zijn.  

 
roept het college op 

• Om de mogelijkheden voor een (tijdelijk) ‘duurzaam voorbeeldhuis’ in 
Zwolle te onderzoeken; 

• Daarbij het gesprek aan te gaan met partners in de energietransitie om te 
inventariseren hoe deze partijen kunnen bijdragen (ook financieel), aan 
het duurzame voorbeeldhuis;  

• Om aan te sluiten bij bewegingen die (van onderaf) al plaatsvinden op 
informatievoorziening en inspiratie over de energietransitie; 

• Een plan inclusief financiële onderbouwing voor een Zwols duurzaam 
voorbeeldhuis in 2019 voor te leggen aan de raad.  

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks  Namens fractie ChristenUnie 
Sylvana Rikkert   Ruben van de Belt 
                                                           
1 Dat blijkt uit de groeiende deelname aan de duurzame huizenroute die op 3 en 10 november in heel Nederland 
gehouden wordt, waarbij je binnen mag kijken bij duurzame woningen. Zie https://duurzamehuizenroute.nl/ 
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Motie: Maak duurzame zelfbouw voor starters mogelijk 
 
Constaterende dat:  

• Het aanbod van duurzame betaalbare woningen voor starters en middeninkomens 
op de Zwolse woningmarkt ontoereikend is; 

• De huizenprijzen nog steeds stijgen; 
• Er in diverse steden – zoals Den Haag, Almere - succesvolle projecten met zelfbouw 

voor starters zijn gerealiseerd of lopen; 
• Het project ‘Ik Bouw Betaalbaar’ woningen realiseert met inkomens vanaf 30.000 

euro (https://ikbouwbetaalbaar.nl/voor-gemeenten-eigen-huis-en-zelfbouw/) 
• Zelfbouw vaak 10% goedkoper is dan een woning die is gebouwd door een 

projectontwikkelaar; 
• Zelfbouw vaak ook voor de gemeente goedkoper is; 
• Zelfbouwwoningen vaak van goede en duurzame kwaliteit zijn; 
• De Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO.nl) een Expertteam Woningbouw 

heeft die gemeentes kan ondersteunen bij het realiseren van meer Eigenbouw 
(zelfbouw en CPO). 
 

Van mening dat: 
• Zelfbouw een goede manier is om starters met een beperkt budget in staat te stellen 

naar eigen inzicht, op basis van een passend budget een duurzame woning te laten 
bouwen; 

• Zelfbouw bijdraagt aan de leefbaarheid in een wijk, omdat mensen die zelf een huis 
bouwen vaak betrokken zijn bij hun leefomgeving; 

• De gemeente samen met de RVO, Stimuleringsfonds Volkshuisvesting en andere 
partijen samen kan werken om een goed plan te maken voor Eigenbouw in Zwolle; 

• De gemeente op deze manier ook bijdraagt aan doorstroom op de sociale huurmarkt; 
 
Roept het college op 

• Te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn qua ondersteuning en locaties voor het 
faciliteren en stimuleren van duurzame zelfbouw voor starters en hierover de raad te 
informeren 

• Daarbij te onderzoeken of de gemeente aan kan sluiten bij experimenten van de 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 

        
Patty Wolthof   Brammert Geerling Ruben van de Belt Patrick Pelman 
PvdA    SP   ChristenUnie  GroenLinks 
 
 
Meer informatie over succesvolle CPO-

https://ikbouwbetaalbaar.nl/voor-gemeenten-eigen-huis-en-zelfbouw/
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projecten: https://svn.nl/nieuwsdetail/2018/08/20/wat-betekent-een-cpo-project-voor-
gemeenten 
 

https://svn.nl/nieuwsdetail/2018/08/20/wat-betekent-een-cpo-project-voor-gemeenten
https://svn.nl/nieuwsdetail/2018/08/20/wat-betekent-een-cpo-project-voor-gemeenten
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Motie: Een huis is om in te wonen  
 
De raad bijeen tijdens het raadsplein van vrijdag 9 november, 
 
Constaterende dat 

• Het aanbod van duurzame betaalbare woningen voor starters en middeninkomens op de 
Zwolse woningmarkt ontoereikend is; 

• De Nederlandse Bank in Overzicht Financiële Stabiliteit, najaar 2018 meldt dat er een 
opvallend sterke stijging is van aankopen door particuliere beleggers en dat deze in 2017 in 
de vier grote steden goed voor 21% was; 

• Er in de Zwolse Aanpak door het concilium wordt geconstateerd dat de urgentie hoog is 
omdat de kansen voor huishoudens op de koopmarkt de laatste tijd hard zijn afgenomen (in 
2017 met maar liefst 38%) en die kansen worden voorlopig nog steeds kleiner (p. 9 Zwolle 
Moderne Woonstad) 

• Er in de Zwolse Aanpak maatregelen worden aangekondigd die speculatie op de 
koopwoningmarkt moeten tegengaan*; 

• Diverse makelaars in Zwolle aangeven dat ze steeds meer beleggers op de woningmarkt zien, 
vooral in de categorie woningen tot 250.000; 

• De gemeenteraad in 2009 en 2010 besloten heeft af te zien van een anti-speculatiebeding bij 
de verkoop van woningen; 

• Starters met een middeninkomen op de koopmarkt niet kunnen concurreren met 
kapitaalkrachtige beleggers en Zwolle zo minder bereikbaar wordt voor bijvoorbeeld een 
verpleger, agent of leraar. 

Overwegende dat 

• Een zelfbewoningsplicht ervoor zorgt dat de koper een verplichting heeft om er zelf te gaan 
wonen en dat deze clausule ervoor zorgt dat een woning niet aangeschaft kan worden om te 
verhuren (“buy to let”); 

• Een anti-speculatiebeding ervoor zorgt dat een woning niet aangeschaft kan worden om 
deze primair met winst te verkopen; 

• Een anti speculatie beding ook rekening kan houden met privé-omstandigheden middels een 
hardheidsclausule zoals overlijden van de partner, echtscheiding of baanverlies. 

Roept het college op 

• Zo snel mogelijk samen met het concilium de wettelijke mogelijkheden om speculatie tegen 
te gaan te verkennen en te gebruiken teneinde starters een betere positie te geven op de 
koopwoningmarkt. Bijvoorbeeld door het gebruiken van een anti-speculatiebeding en/of het 
door het invoeren van zelfbewoningsplicht.  
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En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
PvdA Zwolle SP Zwolle   
Patty Wolthof Brammert Geerling  
 
*Maatregel 19 uit Zwolle Moderne Woonstad. De Zwolse Aanpak voor een vitale 
woningmarkt:. “We vinden het belangrijk dat woningen die voor het goedkope segment 
bedoeld zijn zo lang mogelijk beschikbaar blijven in het goedkope segment. We willen 
speculatie tegengaan en zullen wettelijke mogelijkheden gebruiken en verkennen. We kijken 
naar mogelijkheden om juridisch en ruimtelijk beperkingen ten aanzien van speculatie vast te 
leggen. “ 
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MOTIE 
 
Extra goedkope sociale huurwoningen 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018; 
 
Overwegende dat: 

• Zwolle een groot tekort heeft aan sociale huurwoningen en de wachttijd voor een sociale 
huurwoning erg lang is; 

• De doorstroming vanuit beschermt wonen, opvang en overige instellingen al langere tijd 
stagneert door een tekort aan betaalbare woningen om naar door te stromen; 

• Dit ervoor zorgt dat er wachtlijsten zijn voor instellingen en de benodigde ondersteuning 
niet kan worden geboden, wat opnieuw blijkt uit de onbenutte subsidies van Het Leger des 
Heils en Limor; 

• De enigste woningen die voor deze doelgroep betaalbaar zijn goedkope sociale 
huurwoningen zijn; 

• Deze problematiek al lange tijd speelt, maar steeds nijpender wordt; 
• Deze problematiek de kosten in het sociaal domein opdrijft en zorgt voor veel leed; 

 
Van mening dat: 

• Er extra inzet nodig is om op korte termijn de doorstroming vanuit instellingen weer op 
gang te brengen; 
 

 
Roept het college op: Op korte termijn extra sociale huurwoningen te realiseren in het 
goedkoopste segment om de doorstroming vanuit instellingen weer op gang te krijgen. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Behoud de bomen in Zwolle.             
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 9 november 2018.   
Aan de orde: Begroting 2019.       
 
 
Overwegende dat: 
 Woorden als klimaatadaptatie, ecologie, duurzame groei, leefbaarheid, duurzame 

energievoorziening, energieneutraal, innovatieve oplossingsrichtingen, schone brandstoffen, 
toekomstbestendig verkeer, schone stadslogistiek, openbare oplaadinfrastructuur, circulariteit, 
mobiliteitsvisie, CO2 reductie en energietransitie in de begroting van het college de ambitie voor de 
toekomst beschrijven. 

 Ondertussen het aantal bomen dat in beheer is bij de gemeente in twee jaar tijd is gedaald van 
73.365 (2015) naar 72.370 (2017). Dus bijna duizend minder, ondanks herbeplanting. 
   

Van mening dat: 
 Deze bijna wetenschappelijk verwoorde ambitie in triestheid verbleekt als we in de praktijk van 

alledag niet eens in staat zijn het aantal bomen in Zwolle op peil te houden. 
 Milieugeleerden het nut en de noodzaak van bomen al wetenschappelijk hebben aangetoond. 
 De Zwolse bevolking echter vrij simpel aan het aantal bomen merkt of we op de goede weg zijn. 
 Zwolle in 2040 circa 140.000 inwoners zal tellen.  
 Als het aantal bomen met deze snelheid blijft verminderen, ieder Zwollenaar in 2040 nog geen  

halve boom tot zijn beschikking heeft.  
 Onze stad de naam ‘Zwolle Groenstad’ met trots en recht moet kunnen dragen.   
 
De Zwolse raad roept het college op:  
 Een plan te ontwikkelen zodat het aantal bomen weer op het niveau van 2015 wordt gebracht en 

zoveel meer als redelijkerwijs mogelijk.  
 De randvoorwaarden en kosten daarvan in beeld te brengen. 
 De raad daarover voor het zomerreces te informeren.  

  
 
 
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Namens de fractie van de SP;  
Brammert Geerling 
Koen van Baal     
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Voedselbomen 
 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Begroting 2019, 
 
 
overwegende dat: 
- er als gevolg van de essentaksterfte, maar ook als gevolg van de aanhoudende droogte, in 

Zwolle veel bomen zijn gekapt of op korte termijn moeten worden gekapt,  
- er in de meeste gevallen nieuwe bomen worden teruggeplant, 
- de herplant plaatsvindt met een grotere diversiteit van soorten bomen ten gunste van de 

biodiversiteit; 
 
van mening dat: 
- voedselbomen (zoals noten-, bessen- of vruchtbomen) van grote waarde kunnen zijn voor de 

biodiversiteit in brede zin (deze bomen voegen veel waarde toe in de voedselketen van flora 
en fauna), 

- voedselbomen bovendien extra waarde hebben voor omwonenden die kunnen genieten van 
een gezonde oogst noten, tamme kastanjes, bessen of fruit; 

 
roept het College op: 

daar waar mogelijk én gewenst (door gemeente en/of omwonenden) de optie van 
voedselbomen nadrukkelijk bij aanplant en herplant van bomen te overwegen en uit te 
voeren 

 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
 
ChristenUnie   GroenLinks   Swollwacht 
Gerdien Rots   Eildert Noorda   Silvia Bruggenkamp 
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Ambities Port of Zwolle 
 
De gemeenteraad van Zwolle, gehoord de beraadslaging over de Begroting 2019, 
 
 
Constaterende dat: 
 
• Er voor 2019 een incidentele besteding van 30.000 is voor het overhevelen van 

gemeentelijke taken vanuit de drie gemeenten naar het havenbedrijf en een voorstel 
voor een structureel financieringsperspectief Port of Zwolle bij de Perspectiefnota 
2020 - 2023 wordt meegenomen; 

• Vervoer via het water beter is voor het milieu en capaciteit op de wegen;  
• De binnenvaart groeit en Port of Zwolle strategisch gepositioneerd is tussen de 

Rotterdamse havens en richting Duitsland, Scandinavië en Oost-Europa. 
 

Van mening dat: 
 
• Om de sterke economie, het goede Zwolse vestigingsklimaat en de werkgelegenheid, 

ook voor de toekomst op peil te houden, Port of Zwolle een sleutelrol kan vervullen; 
• Een ambitieuze uitbreidingsvisie op Port of Zwolle van wezenlijk belang is om de 

verdere groei van de Regio Zwolle de kans en ruimte te geven. 
 
Verzoekt het College: 
 
• Samen met de relevante stakeholders tot een onderzoek te komen naar verdere 

uitbreiding voor Port of Zwolle en de effecten hiervan op bereikbaarheid, 
werkgelegenheid en economie; 

• De uitkomsten hiervan voor de Perspectiefnota 2020-2023 naar de Raad te sturen. 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Johran Willegers  Ruben van de Belt  Ron Klappe  Jan Nabers 
 
 
 
 
VVD    ChristenUnie   Swollwacht  CDA 
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Motie: plannen voor Diezerbrink integraal bekijken en afmaken  
 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op vrijdag 9 november, gelezen 
hebbende de Begroting 2019, 
 
Constaterende dat: 

• Ondernemers in de Diezerbrink content zijn met de eerste stap die gezet 
wordt bij deze begroting om het woon-winkelgebied de noodzakelijk geachte 
opwaardering te geven; 

• In het begrotingsjaar 2019 de eerste concrete stappen worden gezet, 
voornamelijk in het gebied bij de rotonde en tot aan het eenrichtingsgedeelte 
van de Thomas a Kempisstraat; 

• Er voor de langere termijn geen beeld is van het uitrollen van het gehele plan, 
de financiële onderlegger daarbij en het daadwerkelijk verbeteren van het 
gehele projectgebied Diezerbrink. 
 

Van mening dat: 
• Ondernemers in de Diezerbrink de afgelopen jaren uitermate proactief en 

coöperatief initiatief hebben getoond in het verbeteren van ‘hun’ winkelgebied;  
• Ten aanzien van verkeersveiligheid dit college financieel ruimte creëert voor 

verkeersveiligheidsprojecten; het veiliger maken van dit winkelgebied zou dan 
ook ten laste van dat budget kunnen vallen en niet ten laste van het begrote 
bedrag voor de upgrade van de Diezerbrink; 

• Het gebied integraal verbeterd dient te worden, teveel versnippering in het 
gefaseerd uitvoeren van de plannen is slecht voor het vertrouwen van 
ondernemers en hun klanten in dit gebied; 

 
Verzoekt het college: 
 

• Bij de Perspectiefnota in 2019 helderheid te verschaffen over de integrale 
aanpak van verbeteringen in woon- en winkelgebied Diezerbrink, zowel 
inhoudelijk als financieel en een voorstel te doen voor het gehele 
vervolgproces. 

 
 
 
CDA   D66    SP 
Leo Elfers Claudia van Bruggen Brammert Geerling  
 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjts9XPg6LeAhWEUlAKHaBIDtYQjRx6BAgBEAU&url=https://nl.m.wikipedia.org/wiki/Bestand:CDA_logo.svg&psig=AOvVaw2p6MYLzHNPieBLf2cBpABf&ust=1540571873472141
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Zwolle,  
7 november 2018 
 
 
 

Pop-up expositieruimte 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018 

gehoord de beraadslaging over begroting 2019 

 
constaterende dat 
- er in Zwolle een groot aantal lege winkelruimtes zijn, zowel in de binnenstad als in 

winkelcentra in de wijken; 
- de lege winkels vaak een ‘armoedig’ straatbeeld opleveren en verloedering op de loer 

licht; 
- er behoefte is aan expositie- en oefenruimte en werkplaatsen voor kunstenaars 
 
overwegende dat 
- het onwenselijk is dat winkelruimtes langere tijd leeg staan; 
- kunstenaars voor reuring zorgen in het gebied, waardoor de omgevingskwaliteit 

omhoog gaat; 
 

roept het college op 
Om een bemiddelende rol te vervullen om vastgoedeigenaren en Zwolse 
kunstenaars met elkaar in contact te brengen, gericht op het overeenkomen 
door beide partijen van bijvoorbeeld tijdelijke contracten voor een 
maatschappelijke huurprijs, waarmee kunstenaars een pand kunnen beheren en 
gebruiken als expositie- of atelierruimte.  
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens fractie GroenLinks   Namens fractie ChristenUnie 
Patrick Pelman    Reinier Mulder 
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Motie veilig over straat 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, gelezen hebbende de 
beslisnota Begroting 2019: 
 

Constaterende dat: 

• Het belang van de fietser en voetganger toeneemt voor onze stad, zowel gezien de groei van 
het verkeer als de duurzaamheidsdoelstellingen;  

• In toenemende mate ook ruimte gecreëerd wordt voor deze vormen van vervoer, onder 
andere door de inzet van fietsstraten; 

• Op deze fietsstraten, maar ook op andere plekken waar fietsers/voetgangers en 
gemotoriseerd vervoer samenkomen, zoals zebrapaden, er vaak sprake is van 
snelheidsovertredingen door het gemotoriseerde verkeer; 

• Er tegelijkertijd ook sprake is van een toenemende kans op ongelukken voor fietsers; 
• Het college als doel heeft de verkeersveiligheid (doel 7.2.4) te bevorderen. 

 
Van mening dat: 

• Lopen en fietsen de toekomst heeft in Zwolle en aangemoedigd moet worden; 
• Ondanks dat 100% veiligheid niet bestaat, Zwollenaren zo veilig mogelijk over straat moeten 

kunnen; 
• Dit – ondanks dat we het als Zwolle goed doen - nog lang niet altijd het geval is, onder meer 

getuige de grote hoeveelheid snelheidsovertredingen op de fietsstraten in Zwolle, de 
Mozartlaan,  Jac. P. Thijsselaan, enzovoorts; 

• Ook de subjectieve veiligheid daarbij van belang is, een bange inwoner gaat immers minder 
snel de straat op; 

• Daarom meer inzet nodig is op de veiligheid van voetgangers en fietsers in het verkeer, zowel 
als we kijken naar voorlichting, handhaving – ook met technische middelen - als waar nodig 
fysieke ingrepen; 

• Daarbij niet alleen een rol voor de gemeente, maar ook voor de verkeersdeelnemer is 
weggelegd; 

• Een aparte visie op de verkeersveiligheid in Zwolle de raad kan helpen in het maken van 
keuzes om die veiligheid te bevorderen; 

• Met een incidenteel budget van €250.000 voor kleinschalige verkeersmaatregelen slechts 
beperkt budget beschikbaar is, dat goed besteed moet worden. 

Verzoekt het college:  

• In afwachting van de mobiliteitsagenda de gemeenteraad op korte termijn een overzicht te 
verschaffen van : 
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o Enerzijds de straten in Zwolle met de meeste ongelukken en de straten met de 
meeste snelheidsovertredingen, hiermee doelend op straten waar voetgangers, 
fietsers en gemotoriseerd verkeer samenkomen.  

o Anderzijds de maatregelen die het college het komende jaar neemt om de veiligheid 
te vergroten. Hiermee doelende op zowel voorlichtingscampagnes (zoals die uit de 
Informatienota “Veiligheid van de Zwolse Fietser”), handhaving (ook met technische 
middelen) en fysieke ingrepen. 

• In aanvulling op de mobiliteitsvisie & agenda tegelijkertijd met een aparte visie op de 
verkeersveiligheid te komen, op basis waarvan we als raad keuzes kunnen maken over hoe 
we het verkeer in Zwolle veilig houden. 

 

En gaat over tot de orde van dag, 
 
PvdA 
Mart oude Egbrink 
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Zwolle,  
4 november 2018 
 
 
 

Participatie en Natuureducatie in de Nooterhof 
 
 
Gelezen de Zwolse gemeentebegroting 2018, 
 
overwegende dat 
- Doepark de Nooterhof op dit moment gesloten is voor publiek en nog naar een 

nieuwe invulling wordt gezocht; 
- het college in de met algemene stemmen aangenomen motie Nooterhof (12-3-18) al 

is opgeroepen behoud van de ecologische natuur(-educatieve) waarden als harde 
voorwaarde te stellen; 

- verval en meerkosten dreigen als de Nooterhof lang onbeheerd blijft; 
- de raad later dit jaar alsnog zijn definitieve richting kan meegeven aan dit project. 
 
van oordeel dat 
- het park een unieke plek in Zwolle is en het derhalve belangrijk is dat het college 

actief stuurt op een goede invulling van het park; 
- het park uiterlijk komende lente weer een laagdrempelige plek moet zijn voor 

Zwollenaren om natuurlijke aandacht voor elkaar te hebben en te ontspannen; 
- hier een duurzame en maatschappelijke businesscase het best bij past; 
- de locatie uitermate geschikt is om Zwollenaren met een afstand tot de arbeidsmarkt 

in het Earthship werkervaring op te laten doen; 
- het Doepark uitgelezen kansen biedt voor het aanbieden van natuur- en 

milieueducatie; 
- deze twee doelen elkaar duurzaam kunnen versterken binnen één maatschappelijk 

project. 
 

Roept het college op: 
a.) Met participatie en natuureducatie als kerndoelen uiterlijk in januari 2019 
een actieplan gereed te hebben voor de Nooterhof 2.0 en deze voor te leggen 
aan de raad. b.) Bij de opstelling van het actieplan maatschappelijke partners in 
de stad te betrekken. 
 
Namens fractie GroenLinks   
Eildert Noorda    
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Benutten Zwolse best practises voor ondersteuning nieuwe Zwollenaren 
 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 9 november 2018, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Begroting 2019, 
 
 
overwegende dat: 
- in de begroting budget wordt vrijgemaakt voor de ondersteuning van nieuwe Zwollenaren, 

om te realiseren dat statushouders zo snel mogelijk integreren in de Zwolse samenleving, 
- de gemeente daarbij meer wil sturen op het zo snel mogelijk beginnen met taallessen en 

begeleiding naar werk, 
- de gemeente daarbij aansluit op de door het Rijk aangekondigde nieuwe regierol van de 

gemeente bij inburgering en arbeidsparticipatie,  
- er in de afgelopen jaren in de Zwolse samenleving allerlei succesvolle initiatieven zijn 

ontstaan die bijdragen aan een snellere integratie van nieuwe Zwollenaren, zoals 
bijvoorbeeld extra taallessen, gezamenlijk sporten, leren fietsen, gezamenlijke maaltijden en 
specifiek zwemlessen voor nieuwkomers die niet hebben leren zwemmen in het land van 
herkomst, vaak een traumatische ervaring met water hebben en waarvoor een specifieke 
aanpak van de zwemles is gewenst, 

- er in Zwolle meerdere organisaties zijn zoals stichting Present en Zwolle Doet die een 
belangrijke rol spelen bij de coördinatie van deze initiatieven en daardoor ook goed zicht 
hebben op de best practises;  
 

van mening dat: 
- de integratie van nieuwe Zwollenaren zich naast het zo snel mogelijk leren van de taal en 

begeleiding naar werk, ook moet richten op een integrale aanpak waarbij oog is voor andere 
levensterreinen,  

- de in Zwolle opgedane ervaringen, de succesvolle projecten en de best practises benut 
moeten worden in het kader van de ondersteuning van nieuwe Zwollenaren; 

 
roept het College op: 

bij de plannen voor een integrale aanpak voor ondersteuning van nieuwe Zwollenaren de 
bestaande structuren, succesvolle projecten en best practises te benutten en een plek te 
geven in de uitvoering van de inbugeringsondersteuning  

 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
 
ChristenUnie    GroenLinks 
Ruth Stoorvogel   Sylvana Rikkert 
 
 



Gewijgd M-34 

     
 

 
 

Geen perverse prikkels door verduurzaming 
 
De gemeenteraad van Zwolle, gehoord de beraadslaging over de Begroting 2019, 
 
 
Constaterende dat: 
 
• De gemeente voorop wil lopen en toonaangevend wil zijn op het gebied van 

duurzaamheid; 
• De gemeenteraad eerder heeft ingezet op het vergroenen van leges om zo inwoners 

te belonen voor hun investeringen in duurzame maatregelen  
• De opgave die voor ons ligt groot is.  

 
Van mening dat: 
 
• Duurzaamheidsinvesteringen niet moeten leiden tot hogere lasten omdat dit een 

perverse prikkel is; 
 
 
Verzoekt het College: 
 
• De vaste Kamercommissie Financiën nog voor de stemmingen over het 

Belastingplan (15 november) per brief te laten weten dat Zwolle hogere 
belastingdruk door duurzaamheidsmaatregelen wil voorkomen en hiermee in het 
belastingstelsel rekening te houden.  

 
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Hans Wijnen  David Hof 
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